
Напоследък 
„добронамерени“ западни 
медии с престорена тревога 
коментират бъдещето на 
китайската икономика. Да, 
признават анализатори, 
изтеклата 2023-та бележи ръст 
от 5 процента брутен вътрешен 
продукт (БВП) – число, 
многократно по-голямо от тези 
в развитите капиталистически 
държави. Да, продължават 
псевдозагрижено те, обаче 
съществуват индикации, че 
огромната азиатска държава 
няма да успее да повтори този 
успех и през новата 2024-та. И 
сочат разни верни и недотам 
верни икономически данни.

А междувременно 
календарът отброи дните на 
януари и започна вторият 
месец от Годината на зеления 
дървен дракон, чието начало 
ще бъде чествано на 10 
февруари с най-големия 
фестивал, т. нар. Пролетен 
празник. И във връзка с това 
ще се спра само на един факт.

Близо 9 милиарда 
пътнически пътувания ще 
бъдат извършени през 
върховия периода за тази 
година, който започна на 
25 януари и продължава 
до 15 февруари. От тях 7,2 
милиарда пътувания (около 
80 %) ще бъдат извършени 
със собствен транспорт, а 1,8 
милиарда – чрез железопътни 
линии, магистрални, водни 
пътища и гражданска авиация. 
Още миналия петък с влак 
са потеглили над 11 милиона 
пътници!

Китайският жп оператор 
заяви, че очаква по железните 
пътища на страната за 
Пролетния празник да 
преминат 480 милиона 
души, средно 12 милиона 
пътувания дневно, което е 
увеличение с 37,9 процента на 
миналогодишна база.

Петър Герасимов
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милиарда!
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2В Ню Йорк се проведе 
събитие „Увертюра  
към Новогодишната  
гала 2024“
Събитието, което се проведе 
на 26 януари в Ню Йорк, бе 
организирано от Китайската 
медийна група и целта му бе 
да популяризира предстоящото 
отбелязване на Пролетния празник.

В началото на годината 
китайската дипломация 
обърна поглед към 
Глобалния юг
Външният министър Уан И посети 
Бразилия и Ямайка, след като бе в 
Египет, Тунис, Того и Кот д’Ивоар. 
Това подчертава нарастващия 
акцент, който Пекин поставя върху 
страните от Глобалния юг.

I I

Садене на корали  
край остров Хайнан

Интерес към продукти  
с драконови мотиви13

Светът трябва да 
вижда истинския 
Синдзян
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новини

Дрон платформа за 
транспортиране на кръв
В Шънджън, провинция 
Гуандун, бе представена 
първата в страната 
дрон платформа за 
транспортиране на кръв, 
чиято цел е да улесни 
доставката на кръвни проби 
из града.

В Ню Йорк се проведе 
събитието „Увертюра към 
Новогодишната гала 2024“

Н
а 26 януари в Ню 
Йорк се проведе 
събитието „Увер-
тюра към Ново-
годишната гала 
2024“. То бе орга-

низирано от Китайската ме-
дийна група и целта му бе да 
популяризира предстоящо-
то отбелязване на Пролет-
ния празник и да съдейства 
за културния обмен между 
Китай и други страни.

На събитието присъст-
ваха Джан Дзюн, постоя-
нен представител на Ки-
тай в ООН, заместник гене-
ралният секретар на орга-
низацията Мигел Морати-
нос, постоянни представи-
тели и дипломати от мно-
го страни.

Директорът на КМГ 
Шън Хайсьон отправи видео 
послание към участниците 
в събитието. В него той при-
помни, че неотдавна Общо-
то събрание на ООН е обя-
вило Пролетния фестивал 

за празник на организация-
та, което демонстрира оча- 
рованието на китайската 
цивилизация и източната 
култура, както и ценността 
на културното разнообразие 
и приобщаване.

олемите индустри-
ални предприя- 
тия в Китай от- 
белязват увелче-
ние на общите 
си печалби за пе-

ти пореден месец през де-
кември 2023 г. Това показ-
ват официалните данни на 
Националното статистиче-
ско управление, представе-
ни на 27 януари.

Печалбите на големите 
китайски индустриални 
фирми с годишен основен 
бизнес доход над 20 ми-
лиона юана (2,8 милиона 
долара) са се увеличили с 
16,8 процента на годишна 
база през декември 2023 г., 
достигайки 7,69 трилиона 

юана за годината.
Най-добре представи-

лите се сектори са тези за 
производство и доставка 
на електроенергия, отопле-
ние, газ и вода, като ком-
бинираните им печалби 
отбелязват забележител-
но увеличение на годиш-
на база от 54,7 процента. 
Друг добре представящ се 
сектор е този за производ-
ство на оборудване, като 
там печалбите са се уве-
личили с 4,1% през 2023 г. 

Като цяло сред 41 ин-
дустриални категории, 
наблюдавани от Национал-
ното статистическо упра-
вление, 27 отбелязват ръст 
на печалбите.

естова версия на 
ракетата за мно-
гократна употре-
ба „Куайджоу“ 
(Kuaizhou) завър-
ши експеримент с 

вертикално излитане и ка-
цане. Тя е разработена от 
Expace Technology Co., Ltd., 
компания, свързана с Ки-
тайската корпорация за ае-
рокосмическа наука и ин-
дустрия (China Aerospace 
Science and Industry Cor- 
poration Limited), и използва 
двигател с течен кислород 

и метан. Полетът е продъл-
жил 22 секунди, а ракета-
та се е реела във въздуха 9 
секунди, с точност на висо-
чина от 0,15 м. Положение-
то при кацане е било ста-
билно, позицията – точна, 
а корпусът – в добро със-
тояние, което означава ус-
пех на експеримента.

Това поставя основата 
за разработването на се-
рията ракети „Куайджоу“ 
за многократна употре-
ба, казаха още от Expace 
Technology.

Индустриалните 
предприятия отчитат 
ръст на печалбите за 
пети пореден месец

Успешен тест на 
космическа ракета за 
многократна употреба

Г

Т

а 25 януари в 
Пекин се прове-
де прием по слу-
чай 60-годишни-
ната от установя-
ването на дипло-

матически отношения меж-
ду Китай и Франция. Ръко-
водителите на двете държа-
ви произнесоха речи по ви-
део връзка. През последни-
те 60 години китайско-френ-
ските отношения са прежи-
вели промените на между-
народната среда и винаги 
са били стабилни. 

Председателят Си Дзин- 
пин припомни колко силен 
е „духът на китайско-френ-
ските отношения“ и изтък-
на отново, че това е клю-
чът към развитието на дву-
странните отношения в ми-
налото, настоящето и бъде-
щето. Между двете държави 
няма геополитически кон-
фликти, а налице са силна 
независимост и пионерски 
иновации. Двете големи ци-
вилизации се ценят и при-
вличат помежду си, а това 

През следващите 60 години 
обменът между Китай и 
Франция ще се увеличава

води до взаимно политиче-
ско доверие, което се задъл-
бочава непрекъснато. 

Франция е третият по 
големина търговски парт-
ньор от ЕС за Китай, а Ки-
тай е най-големият търгов-
ски партньор на Франция 
в Азия. Двете страни имат 
широка перспектива и го-
лям потенциал за сътруд-
ничество както в ядрената 
енергия, авиацията, косми-
ческите и високоскоростни-
те железопътни технологии, 

така и в зелената енергия, 
дигиталната икономика и 
финансите.

Като постоянни члено-
ве на Съвета за сигурност 
на ООН, Китай и Франция 
активно ще полагат усилия 
за справянето с глобалните 
проблеми и разрешаване-
то на регионалните кризи. 
Смятаме, че през следващи-
те 60 години обменът меж-
ду двете страни ще донесе 
повече благополучие за два-
та народа и за целия свят.

Н



3днесКитай
2 – 8.2.2024 新华社新闻 

地方两会观察丨做强传统 做好
新增 做足特色——促消费成为

地方2024年稳经济一大重点
地方两会接近声，2024

年各地工作重点也基本敲
定。翻阅各地政府工作报告
不难发现，促消费是2024
年工作部署的重要方面。
不少地方提出了2024年促
消费的目标和方向，其中既
有稳住汽车和家电等大宗
消费、补齐社会服务消费短
板、壮大消费新增长点等共
同之处，也有打造特色文化
旅游项目等优势培育。业内
专家认为，这些举措在更好
满足当地群众需求的同时，
也将有利于消费市场的长
远建设。

细看各地2024年的工作
安排，大部分省份都明确了
2024年社会消费品零售总
额（以下简称“社零”）增长
目标。其中，西藏以10%左
右的目标增速暂居于榜首，
紧随其后的是海南、辽宁、
甘肃等8.0%至8.5%的目标
增速，其余各地以6%至7%
之间居多。值得注意的是，
社零增速目标基本都高于
地区经济发展目标。

国务院发展研究中心市
场经济研究所研究员陈丽
芬对《经济参考报》记者
表示，各地政府落实中央
经济工作会议精神，将扩
内需促消费列为2024年重
点工作。“多地设定消费增
长目标略高于经济增长目
标，可以看出地方将消费
作为拉动经济增长的基础
动力。”

在具体的促消费安排
上，提振大宗消费依然是
重点，其中汽车、家电以旧
换新屡被提及。例如，山西
提出，加大甲醇汽车推广
应用力度，支持刚性和改善
性住房需求，推动大规模

设备更新和消费品以旧换
新；山东提出，推动新能源
汽车促销，加快公共区域、
居民小区充电设施建设，
举办家电家居、电子产品等
促消费活动200场以上。

统计显示，2023年，全
国汽车保有量约3.4亿辆，
冰箱、洗衣机、空调等主要
品类家电保有量超过30亿
台。业界认为，汽车、家电
的更新换代需求和潜力很
大，以旧换新等措施将在
满足消费需求的基础上激
活市场。

补齐生活服务的短板
也成为重要发力点。天津
在2024年的工作安排中明
确，将增加有适需的民生保
障服务供给，新建提升一
批养老托幼场所、便民服
务设施、休闲娱乐空间等；
广东也在政府工作报告中
提出，广东在教育、养老、
医疗、地下管网、保障性住
房等方面有庞大的需求，
要善于把握这些领域涌现
出的发展机遇，更好统筹
消费和投资；湖南提出，推
动农村消费扩容升级，丰富

养老、托育、家政、教育服
务供给。

共性之外，各地还在挖
掘自身的优势上下功夫，培
育特色消费，吸引国内外消
费聚集。例如，宁夏提出，
支持打造城市“五大特色街
区”、乡镇“十大特色集市”。
上海、北京、重庆等地提出
推进国际消费中心城市建
设，并把全球新品首发地建
设、商圈提升行动等作为
着力点。

还有很多地方将挖掘
旅游资源、打造旅游品牌
作为今年的重要目标。例
如，近期因冰雪旅游火爆
的东北三省就将发展冰雪
经济列入重点。辽宁明确“
做强做优冰雪经济”，建设
沈阳王家湾冰上运动中心
和抚顺龙岗山雪上运动中
心；黑龙江提出，推动冰雪
运动、冰雪文化、冰雪装
备、冰雪旅游全产业链发
展；吉林将目标定为深入
实施旅游万亿级产业攻坚
行动，努力打造世界级冰
雪品牌、冰雪旅游胜地和
避暑胜地。

新华社太原1月29日电
临近年关，位于山西太原晋
源区西山脚下的赤桥村热
闹起来，家家户户都忙着
擦玻璃、扫屋子、办年货。

村南头的张爱琴家，七
八个婆姨们聚在一起，和
面的和面，蒸面的蒸面，包
糕的包糕，手上不停，嘴上
也不停，乐呵呵拉着家常，
没一会儿就包了满满一桌
的糕。

这是赤桥村的传统。每
到年前，村里的女人们总要
聚在一起包年糕，一天包一
家的，一连包上十几天，自
家吃，也送人。这几年，糕
越包越多，女人们的包糕
时间也越来越长。

“村里的民宿越来越多，
春节又是入住高峰期，好多

家都会给客人送一份自家
包的糕，所以这糕就越包
越多了。”村民赵翠红的民
宿名叫“情槐雅舍”，有三层
11间客房，现在的订单已经
排到了正月初八，为此，她
准备了40斤面，计划做成糕
后送给入住的客人。

说起赤桥村，可谓远近
知名。这里有2500多年的
历史，相传是“豫让刺赵”的
发生地，留下“士为知己者
死”的典故。这里与晋水相
邻，农业灌溉历史悠久，孕
育了悠远的农耕文明，至
今仍有古槐、古桥、古寺、
古民居等散落村间，传统
造纸、晋剧等非物质文化
遗产传承千年。2019年，赤
桥村第五批列入中国传统
村落名录。

黄土地上的新村事丨千年古村的新“年味儿”

赤桥村党支部委员任龙
彪说，赤桥村本身有丰富的
历史文化资源，加上紧邻晋
祠、天龙山等知名景区，交
通便利，地理位置优越，特
别适宜发展旅游产业，但
过去基础设施建设较为薄

弱，产业发展缓慢。
清洁供暖改造也给村里

发展旅游业扫除了“障碍”。
村民们告诉记者，过去村里
都是点炉子，一到冬天就是
呛人的煤烟味，家家户户
堆着煤堆，每天还要倒灰

渣，家里到处黑乎乎的。“
煤改电”以后，村里干净了，
空气也好了，愿意来的人也
更多了。

文化是村庄的魂。在补
齐基础设施短板的同时，
赤桥村广泛发动村民和本
地文化界人士收集史料文
物、书写村史、研究赤桥名
人和村庄文化，还在政府
支持下建起一座别致的乡
村文化记忆博物馆，既为村
民留下乡愁，也让游客领略
赤桥的厚重。

2019年以来，村里兴起
开办民宿的热潮，全村陆
续开了近40家不同风格的
民宿，总计可提供床位500
余张。在2023年“五一”“十
一”假期，这里的民宿甚至
一房难求。
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В началото на годината китайската 
дипломация обърна поглед към Глобалния юг

П
о-тясната координация 
с държавите от Латин-
ска Америка и Кариб-
ския регион ще помог-
не за установяването на 
по-балансиран и устой-

чив глобален пейзаж, което е от ре-
шаващо значение на фона на на-
растващата несигурност и сътре-
сения, които предстоят. Добрите 
отношения между Китай и много 
развиващи се страни се основават 
не само на активното икономиче-
ско сътрудничество, но и на под-
крепата за основните им интере-
си, смятат експерти.

В Бразилия Уан И имаше срещи 
с президента Луис Инасиу Лула да 
Силва, външния министър Мауру 
Виейра и участва в четвъртия все-
обхватен стратегически диалог. По 
време на разговорите двете страни 
дадоха висока оценка на партньор-
ството между Китай и Бразилия и 
се ангажираха да засилят коорди-
нацията на стратегиите си за раз-
витие и разширят сътрудничест-
вото в нововъзникващи области. 
Те подписаха също споразумение 
за взаимно облекчаване на визо-
вия режим.

В Ямайка Уан И заяви пред пре-
миера Андрю Холнес, че Китай се 
надява двете страни да постигнат 
разширяване на сътрудничеството 
в различни области, на което ли-
дерът на островната държава отго-
вори, че когато Ямайка е била из-
правена пред икономически труд-
ности, тя е получила категорична 
подкрепа от Пекин, демонстрира-
ща волята му да помага на разви-
ващите се страни.

Засилването на връзките с раз-
виващите се страни винаги е би-
ло приоритет за китайската дипло- 
мация и Пекин се стреми да коор-
динира по-добре сътрудничеството 

си с тях, за да постигне устойчив и 
балансиран глобален пейзаж, каз-
ва проф. Джан Шисюе от Центъ-
ра за латиноамерикански изследва-
ния към Шанхайския университет.

По време на срещите си с Уан И  
бразилският президент Лула 

и ямайският премиер Холнес 
изразиха отново подкрепа към 

принципа за „един Китай“. 
Външният министър каза, че 

е получи подобни уверения и от 
лидерите на четирите африкански 
страни, които посети, преди да от-
пътува за Латинска Америка. „Що 
се отнася до въпроси, засягащи ос-
новните интереси на Китай, афри-
канските страни показаха най-ре-
шително отношение и ясна пози-
ция, отразявайки добрата традиция 
на взаимна подкрепа“, бяха думи-
те на Уан.

„Категоричният консенсус по от-
ношение на основните интереси на 
другата страната, както и по пове-
чето международни дела, е солид-
на основа и предпоставка за връз-
ките на Китай с развиващите се 
страни. Пример за това е тайван-
ският въпрос. Повечето развиващи 
се страни имат ясно разбиране и 
се придържат твърдо към принци-
па за „един Китай“, докато някол-
ко държави, изживяващи се като 
васали на САЩ, винаги се стре-
мят да предизвикат конфронтация 
с Пекин по този въпрос“, обяснява 
в коментар за Global Times проф. 
Ли Хайдон от Китайския универ-
ситет за международни отношения. 
Според него изключително важно 
е Глобалният юг да отстоява по-
зицията си по въпроса за Тайван, 
като даде да се разбере на някои 
западни страни, че подкрепата за 

принципа за „един Китай“ е пре-
обладаващ консенсус и че всяка 
намеса или провокация в Тайван-
ския проток от тези западни дър-
жави са неприемливи.

При срещата си със Селсу Амо-
рим, съветник на бразилския пре-
зидент, Уан И акцентира върху по-
вишената несигурност, пред които 
е изправен светът. Като независи-
ми нововъзникващи сили, Китай 
и Бразилия трябва първо да упра-
вляват добре собствените си дела, 
като същевременно укрепват един-
ството, сътрудничеството и устано-
вят общи цели, за да демонстрират 
отговорностите си като големи дър-
жави и се превърнат в решаващи 
стабилизиращи сили в една много-
полюсна система, каза той.
Според проф. Ли Хайдон, тъй като 

световната икономика все още 
се възстановява бавно, крайно 

време е развиващите се страни 
да започнат да действат заедно по 

повече въпроси. 
Колкото по-близо са те една до 

друга, толкова по-силно ще се про-
тивопоставят на нарастващата не-
сигурност. А най-голяма несигур-
ност – по думите на Ли – е в САЩ. 
Завръщането в Белия дом на бив-
шия президент Доналд Тръмп е оч-
аквано от много политици и това 
води до безпокойство в световна-
та икономика, смята той.

„Освен това много развиващи се 
страни са привлечени от китайска-
та инициатива „Един пояс, един 
път“, инициативите за глобална си-
гурност, глобално развитие и дру-
ги предложения, тъй като тези пла-
нове свързват по-тясно страните от 
Глобалния юг и служат по-добре на 
собствените им планове за разви-
тие“, казва още проф. Ли Хайдон.

актуално

От 18 до 22 февруари външният министър Уан И посети Бразилия и Ямайка, след като по-рано бе в Египет, 
Тунис, Того и Кот д’Ивоар. Това бяха първите му визити в чужбина за 2024 г. и те подчертават нарастващия 

акцент, който Пекин поставя върху страните от Глобалния юг.

От 18 до 22 февруари външният министър Уан И посети Бразилия и Ямайка, 
след като по-рано бе в Египет, Тунис, Того и Кот д’Ивоар

Китай и Тайланд подписаха споразумение  
за взаимно освобождаване от визи

итайският вън-
шен министър 
Уан И каза нас-
коро, че Китай и 
Тайланд официа- 
лно ще влязат в 

„безвизова ера“ от 1 март, 
тъй като двете страни то-
ку-що подписаха споразуме-
ние за взаимно освобожда-
ване от визи.

Уан И направи комен-
тарите на съвместна прес-
конференция след годиш-
на консултация с тайланд-
ския вицепремиер и ми-
нистър на външните рабо-
ти Парнпри Бахида-Нука-
ра, добавяйки, че това със 

К

сигурност ще издигне дву-
странния обмен между хо-
рата на нова висота.

Очаква се голямо увели- 

чение на броя на китайските 
туристи, посещаващи Тай-
ланд. Ние също приветства-
ме приятели от Тайланд на 

китайска земя, за да усе-
тят жизнеността на страна-
та и гостоприемството на 
китайския народ. Китай и 
Тайланд са едно семейство. 
Важно е нашите два народа 
да изградят по-близки прия- 
телства и да прегърнат по- 
добър живот, каза Уан.

Уан И, член и на По-
литическото бюро на Цен-
тралния комитет на Ки-
тайската комунистическа 
партия, каза, че двете стра-
ни са имали задълбочен об-
мен на мнения относно из-
пълнението на резултати-
те от срещите между ки-
тайските и тайландските ли- 

дери, изграждането на ки-
тайско-тайландска общ-
ност със споделено бъде-
ще и постигане на широк 
консенсус.

Уан И допълни, че Ки-
тай винаги ще разглежда 
Тайланд като приоритет в 
своята дипломация със съ-
седните страни, а също и, че 
Китай оценява твърдия ан-
гажимент на Тайланд към 
принципа за „един Китай“ 
и активната му подкрепа за 
Инициативата за глобално 
развитие, Инициативата за 
глобална сигурност и Ини-
циативата за глобална ци-
вилизация.
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КИтАй се стремИ ДА ПреВърНе 
ПОтреБлеНИетО В мОщеН ДВИГАтел  
НА ИКОНОмИчесКОтО ДВИжеНИе

ПрОПИтИят с КултурА турИстИчесКИ 
Бум В НАчАлОтО НА 2024 Г. зНАчИтелНО 
стИмулИрА ПОтреБлеНИетО със 135 мИлИОНА 
турИстИчесКИ ПътуВАНИя, НАПрАВеНИ 
В КИтАй ПО Време НА трИДНеВНАтА 
НОВОГОДИШНА ВАКАНцИя

КИтАй ще рАзрАБОтВА НОВИ ВъзмОжНОстИ зА 
рАстеж НА ПОтреБлеНИетО, КАтО НАПрИмер 
ИНтелИГеНтНИ ДОмОВе, сПОртНИ съБИтИя, 
местНИ ПрОДуКтИ И КИтАйсКИ луКсОзНИ 
стОКИ

К
акто съобщава 
Синхуа, силно-
то потребление 
се активизира и 
спомага за укреп-
ването на иконо-

мическото възстановяване 
на Китай, докато страната 
енергично стимулира потре-
бителските разходи, за да ук-
репи един от стълбовете, не-
обходими за поддържане на 
висококачествен растеж.

Общите продажби на 
дребно на потребителски 
стоки в Китай, основен по-
казател за силата на потреб-
лението в страната, се пока-
чиха със 7,2 процента на го-
дишна база, за да достигнат 
47,15 трилиона юана (около 
6,63 трилиона щатски дола-
ра) през 2023 г. – очевиден 
знак за нарастващата готов-
ност на китайския народ да 
пазарува.

Годишният принос на 
разходите за крайно по-
требление към икономи-
ческия растеж на Китай бе-
ше 82,5 процента миналата 
година, подобрение с 43,1 
процентни пункта в срав-
нение с 2022 г.

Като последен компо-
нент на икономическото 
обръщение, динамичното 
потребление е ключово за 
гладкото функциониране на 
икономиката на страната. 
Изправен пред сложни си-
туации както у дома, така и 
в чужбина, Китай се стреми 
да превърне потребление-
то в мощен двигател, кой-
то да задвижи икономиче-
ското движение.

КУЛтУреН аПеЛ
„Леденият град“ Харбин 

в Североизточен Китай се 
превърна в най-горещата 
туристическа дестинация 
тази зима, като градът се 
трансформира в приказна 
страна, включваща изкуст-
вена луна, грееща над ка-
тедралата „Света София“, 
балони с горещ въздух, но-
сещи се над река Сонхуа, 
ослепителен ледено-снежен 

Силното потребление спомага за укрепването  
на висококачествения растеж

тематичен парк и апетитна 
местна кухня.

Повече от три милиона 
посетители се стекоха в Хар-
бин по време на празничния 
период за новата 2024 г., кое-
то е увеличение с 441,4 про-
цента спрямо същия период 
миналата зима, а приходи-
те от туризъм скочиха със 
791,92 процента на годиш-
на база до над 5,9 милиар-
да юана.

Този доходоносен успех 
привлече вниманието на 
други китайски градове и 
те упорито се опитват да 
възпроизведат очарование-
то на Харбин, като използ-
ват същата съставка – уни-
кална културна привлека-
телност.

Културните и туристиче-
ски власти в цялата страна 
се състезават, като качват 
видеоклипове, включващи 
местни културни елементи, 
в социалните медии в опит 
да привлекат посетители.

Стимулираният от кул-
турата туристически бум в 
началото на 2024 г. значи-
телно подпомогна потребле-
нието със 135 милиона ту-
ристически пътувания, на-
правени в Китай по време 
на тридневната новогодиш-
на ваканция, което е ръст 
от 155,3 процента на годиш-
на база, докато приходите 
от туристи се покачиха с 
200,7 процента на годишна 
база, за да достигнат 79,73 
милиарда юана.

Универсалните магазини 
в цялата страна въвеждат 
нови сценарии за потреб-
ление, които включват ски 
зони, увеселителни паркове, 
книжарници и дори музеи 
на изкуствата, за да привле-
кат клиенти, като инжек-
тират свежа жизненост в 
офлайн потреблението.

Според доклад, публику-
ван от China Chain Store and 
Franchise Association, около 
400 нови търговски центъра 
са отворени в Китай мина-
лата година, докато около 60 

градовете. БВП на глава от 
населението достигна 89 358 
юана през 2023 г.

Сега Китай може да се 
похвали с най-голямата гру-
па със средни доходи в све-
та от над 400 милиона ду-
ши. Експертите очакват на-
селението със средни дохо-
ди да нарасне до над 800 
милиона през следващите 
15 години, което означава 
създаването на гигантски 
вътрешен пазар.

Продължаващата урба-
низация и повишаващите 
се нива на доходи се очак-
ва да стимулират устойчиво 
растежа на потреблението 
в средносрочен и дългосро-
чен план, се казва в доклад 
на института „Маккинси“, 
озаглавен „Потреблението 
в Китай: началото на но-
ва ера“, който беше публи-
куван през ноември 2023 г.

Според прогнози на то-
зи световноизвестен инсти-
тут броят на домакинства-
та със средни и високи до-
ходи в Китай може да дос-
тигне 200 милиона до 2025 
година и 260 милиона до 
2030 г. Броят на градовете 
с високи доходи се очаква 
да достигне 82 до 2025 г. и 
93 до 2030 г.

Икономиката на Китай 
непрекъснато се развива по 
посока на потреблението, 
се казва в доклада, като се 
предвижда растежът на тър-
говията на дребно в Китай, 
обхващащ както продукти, 
така и услуги, да поддър-
жа подобен импулс на рас-
теж като този, показан през 
2023 г., и през следващите 
години.

Като се има предвид ог-
ромният пазарен размер на 
Китай, това означава допъл-
нителни 10 трилиона юана в 
продажбите на дребно през 
следващите пет години, се 
казва в съобщението. По-
добен растеж би превърнал 
Китай в най-големия разви-
ващ се пазар в световен ма-
щаб, се отбелязва в доклада.

процента от анкетираните 
градове отбелязват ръст по 
отношение на броя на ма-
газините в града.

Предстоящият празник 
за Пролетния фестивал се 
очаква да подхрани допъл-
нително икономическото 
възстановяване, тъй като 
търсенето на култура и ту-
ризъм нараства. Пролетни-
ят фестивал, който се пада 
на 10 февруари тази годи-
на, е най-важният празник 
в Китай и повод, белязан 
от семейни събирания. Та-
зи година ваканцията про-
дължава до 17 февруари, с 
един ден повече от предиш-
ни години.

Резервациите за изходя-
щи и входящи пътувания 
регистрират над десеткрат-
но увеличение на годишна 
база. Междувременно Ми-
нистерството на културата 
и туризма ще проведе поре-
дица от културни дейности, 
за да отговори на общест-
веното търсене по време на 
празника, като дейностите 
включват селски гала спек-
такли, художествени излож-
би и културни изживявания 
в библиотеките.

теХНИчеСКИ СИЛИ
За нарастващ брой хо-

ра, живеещи в огромните 
селски райони на Китай, 
превозните средства с но-
ва енергия (NEV) вече не 
са модерен начин за пъту-
ване, достъпен само за жи-
телите на градовете.

Станция за зареждане 
в село Саниуанджу, про-
винция Шандун, Източен 
Китай, сега позволява на 
Уан Янчуан и неговите съ-
селяни лесно да използват 
NEV. „NEVs са екологич-
ни и икономични. Те пра-
вят живота ни по-удобен“, 
каза Уан. ато част от на-
ционална кампания за из-
граждане на висококачест-
вена инфраструктурна мре-
жа за зареждане в цялата 
страна, провинция Шандун 
завърши повече от 16 000  

зареждащи пункта, покри-
ващи над 70 процента от 
нейните общини.

През 2023 г. производ-
ството и продажбите на 
NEVs надхвърлиха 9,58 ми-
лиона единици, нараствай-
ки с 35,8 процента на го-
дишна база.

Технологичните инова-
ции също доведоха внуши-
телна група местни достав-
чици на смартфони. В уни-
версален магазин в центъ-
ра на Пекин продавач каза 
пред агенция Синхуа, че за 
да купят някои от най-попу-
лярните модели телефони, 
хората трябва да чакат по-
не един месец поради зна-
чителното търсене на таки-
ва телефони.
По-дъЛбоКИ джобоВе
Липсата на работа и 

нарастващите потребител-
ски интереси карт хората 
обикновено да спестяват, 
вместо да харчат. Централ-
ните власти на Китай ви-
наги са придавали голямо 
значение на заетостта на хо-
рата и са считали работа-
та по стабилизиране на за-
етостта като стратегически 
приоритет.

Всички региони на стра-
ната и правителствените 
служби поставиха като гла-
вен акцент задачата за на-
сърчаване на заетостта и се 
придвижиха към оптимизи-
ране на политиките за на-
сърчаване на заетостта.

Проученото ниво на 
градска безработица в Ки-
тай средно е 5,2 процента 
през 2023 г., което е спад от 
0,4 процентни пункта спря-
мо 2022 г.

Междувременно разпо-
лагаемият доход на глава 
от населението в Китай се 
е повишил с 6,3 процента 
на годишна база в номинал-
но изражение до 39 218 юа-
на през 2023 г., а това чис-
ло по отношение жители-
те на селските райони е на-
раснала с по-бързи темпо-
ве от това на жителите на 
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страницата подготви 
Любомир михайЛов

М
иналата година 
бе много проду-
ктивна за Ка-
захстан и Китай 
и доказа  готов- 
ността на стра- 

ните да засилят сътрудни-
чеството във всички взаим-
ноизгодни области. Смята-
ме, че основното постиже-
ние на междудържавното 
партньорство е продължа-
ването на новата „златна 
30-годишнина“ на сътруд-
ничеството между нашите 
страни, която беше дадена 
по време на държавното по-
сещение на китайския пре-
зидент Си Дзинпин.

През 2023 г. Казахстан и 
Китай обсъдиха и реализи-
раха перспективите за меж-
дудържавно сътрудничество 

в най-важните отрасли, по-
сочва в статия в People‘s 
Daily онлайн Гулнар Шай-
мергенова, директор на 
Центъра за китайски из-
следвания. Особено вни-
мание заслужава посеще-
нието на заместник минис-
тър-председателя на Дър-
жавния съвет на Китайска-
та народна република Дин 
Сюесян в Казахстан. Ка-
захстанско-китайските от-
ношения достигнаха ниво-
то на всеобхватно страте-
гическо партньорство. Две-
те посещения на президен-
та на Казахстан Касим-Жо-
март Токаев в Китай също 
бяха успешни. Срещите на 
лидерите се оказаха много 
съдържателни и пред пра-
вителствата на двете страни 

беше поставена ясна зада-
ча за реализиране на нови 
планове за партньорство. 
Между страните има актив-
но взаимодействие в облас-
тта на търговията, митни-
ческото регулиране, енер-
гетиката, транспорта и ло-
гистиката, науката, култура-
та, опазването на околната 
среда, управлението на во-
дите и др.

В продължение на две 
години търговията между 
двете държави се развива 
успешно. Продължава ре-
ализацията на 52 съвмест-
ни проекта с инвестиционен 
обем 21 милиарда долара. 
2024 г. е обявена за година 
на казахстанския туризъм 
в Китай, което ще разкрие 
големи перспективи в тази 

област. Между двете стра-
ни се създават благоприят-
ни условия за взаимен кул-
турен и хуманитарен обмен. 

Заслужава да се отбеле-
жат особено ползотворни-
те резултати в съвместно-
то изграждане на иници-
ативата „Един пояс, един 
път“, превърнала се не са-
мо в разпознаваема марка 
на китайската дипломация, 
но и в ефективен инстру-
мент за международно съ-
трудничество в контекста 
на съвременната геополити-
ческа условия, което създа-
ва нови фактори за иконо-
мически растеж и изграж-
дане на общности с обща 
съдба на човечеството.

Китай и Казахстан развиват всеобхватното 
стратегическо партньорство

В продължение 
на две години 
търговията  
между двете 
държави се 
развива успешно. 
Продължава 
реализацията 
на 52 съвместни 
проекта с 
инвестиционен 
обем 21 милиарда 
долара. 

В
ъншният минис-
тър Сергей Лав-
ров заяви, че меж-
ду Русия и Ки- 
тай е създаден ши- 
рок механизъм за 

сътрудничество на високо 
равнище и партньорството 
между двете страни в раз-
лични области се развива 
бързо. 

В изказването си на го-
дишната пресконференция 

за отчитане на диплома-
тическата работа на Ру-
сия през 2023 година Лав-
ров добавя, че в иконо-
мическата сфера напри-
мер обемът на двустран-
ната търговия между Ру-
сия и Китай през 2023 г.  
вече е надхвърлил поставе-
ната цел от 200 милиарда 
щатски долара и тази тен-
денция на добро развитие 
ще продължи.

Освен това всяка годи-
на двете страни организи-
рат съвместно събития в об-
ластта на културата и обра-
зованието, като тази година 
не прави изключение. 

Тези събития ще продъл-
жат да предоставят възмож-
ности за диалог между две-
те страни на всички нива, 
допринасяйки за развитие-
то на отношенията между 
държавите.

Сергей Лавров също та- 
ка подчерта, че между Ру-
сия и Китай са създаде-
ни широки механизми за 
сътрудничество на високо 
равнище. Руско-китайското 
всеобхватно стратегическо 
партньорство в новата ера 
улеснява комуникацията и 
координацията на текущи-
те взаимноизгодни проек-
ти за сътрудничество меж-
ду двете страни.

Сътрудничеството между Русия и Китай в различни 
области се развива с бързи темпове

С
татия на Мар-
тин Джак, стар-
ши изследовател 
от университе-
та Кеймбридж, 
публикувана на 

сайта на в. „Гардиън“, по-
сочва, че от 2010 г. Китай 
по свой начин оказва влия-
ние на света и вече не САЩ 
води глобалния растеж. 

За последните десет го-
дини човечеството не е 
виждало подобно иконо-
мическо чудо. Това обаче 
е неприемливо за западните 
държави. Бързото развитие 
на Китай породи калейдос-
коп от емоции у Запада – 
от отричане и осъждане до 
уважение, признателност и 
възхищение. В САЩ и Ев-
ропа растежът и издигането 
на Китай предизвика екзис-
тенциална криза и това усе-
щане продължава и днес.

Започналата през 2013 г.  
инициатива „Един пояс, 
един път“ е най-важният 

признак за засилващото се 
влияние на Китай. Над 100 
държави се включиха в из-
граждането на огромната 
икономическа зона и мно-
го от лидерите на тези дър-
жави участваха във форума 
на върха през 2019 г. Други-
те държави, включително и 
САЩ, нямат такова влия-
ние, се казва още в статия-
та на британския учен Мар-
тин Джак.

Със залеза на сегаш-
ната международна систе-
ма, инициативата на Ки-
тай „Един пояс, един път“ 
може да бъде смятана за 
прототип на новия свето-
вен ред. В новото десети-
летие международната сис-
тема, чийто център е Запа-
дът, ще продължава да за-
пада, а влиянието на меж-
дународния механизъм, во-
ден от Китай, ще се засилва 
и това е необратимо.

Официалните данни за 
националната икономика 

на Китай за 2023 г., публи-
кувани на 17 януари, по- 
твърждават очакванията на 
международната общност. 

Предварителните ста-
тистически данни показват, 
че БВП на Китай през ми-
налата 2023 г. достига 126 
трилиона юана, което е 
ръст от 5,2% на годишна 
база, като темпът на расте-
жа се е повишил с 2,2 про-
центни пункта. Всичко то-
ва показва, че тенденция-
та на подем на китайската 
икономика се консолиди-
ра и засилва.

В условията на слабо 
възстановяване на между-
народното търсене, поли-
тиките на търговския про-
текционизъм се завръщат. 
Доклад на Конференцията 
на ООН за търговия и раз-
витие прогнозира, че през 
2023 г. глобалната търговия 
ще отчете спад със 7,5%. В 
същото време размерът на 
вноса и износа на Китай 

като цяло остава стабилен 
и се очаква страната да за-
пази водещата си позиция в 
световната търговия за се-
дма поредна година. 

Огромният пазар, мо-
гъщият производствен ка-
пацитет и оптимизираната 
търговска структура са пре-
димства на Китай, които 
дават стимул за световната 
търговия и поддържат ста-
билността на индустриал- 
ните вериги и веригите за 
доставки.

Много показателно е, че 
Китай вече е не само „фа-
бриката на света“, но и све-
товен център за иновации. 
Показателите на Китай за 
инвестициите във високо-
технологични отрасли и ин-
сталирания капацитет за 
добив на енергия от въз-
обновяеми източници през 
2023 г. показват, че страна-
та реализира целта си за ви-
сококачествен растеж със 
стабилни темпове.

Британски експерт: Следващото десетилетие 
принадлежи на Китай

Много показателно 
е, че Китай вече е 
не само „фабриката 
на света“, но и 
световен център 
за иновации. 
Инвестициите във 
високотехнологични 
отрасли и 
използването 
на възобновяеми 
източници 
показват, че 
страната реализира 
висококачествен 
растеж със 
стабилни темпове.

Сергей ЛаВроВ: Има 
широк механизъм  
за сътрудничество  
на високо равнище
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В тесен смисъл думата 
„работник“ се отнася 
за хората, заети във 
вторичния и третичния 
сектор на индустриалното 
производство. Те са ключов 
фактор за китайската 
икономика и незаменима 
сила за реализиране на 
висококачествено развитие. 
Броят на тези работници 
в Китай бе малко над 400 
милиона през 2021 г. и 
представлява 69,4% от 
заетите лица във вторичния 
и третичния сектор, както и 
53% от всичките 747 милиона 
работещи китайци.

Дигиталните технологии откриват нови 
възможности за „сините якички“

В
момента „сините якич-
ки“ (работниците, зани-
маващи се с физически 
труд) в Китай са обект 
на междупоколенческа 
трансформация. Първо-

то поколение „сини якички“, влязло 
в трудоемките предприятия след 
началото на политиката за рефор-
ми и отваряне към света в края на  
70-те години на миналия век, по-
степенно отстъпи място на роде-
ните през 90-те години, които се 
превърнаха в основна сила на па-
зара на труда.

Мотивацията за работа също се 
промени. Ако за предишното по-
коление тя беше важна като сред-
ство за оцеляване, днешните ра-
ботници търсят развитие и ценят 
не само дохода си, но също така 
стабилността, сигурността и перс-
пективите, които им дава заемана-
та позиция. 

И тук идва ролята на новите 
дигитални технологии, които раж-
дат нови възможности и форми на 
заетост.

От една страна, дигиталната 
икономика не само генерира но-
ви професии и работни места, ка-
то онлайн продажби на живо, но и 
насърчава трансформацията в сек-
тори като пазаруване, кетъринг, жи-
лищно настаняване, транспорт и ус-
луги по домовете, но същевремен-
но ускори потока на данни, увели-
чи каналите за разпространение на 
информация и я направи по-про-
зрачна и достъпна. Уебсайтовете, 
социалните медии и платформите 
за видео споделяне премахнаха в 
голяма степен географските и дру-
ги ограничения пред разпростра-
нението на информация.

Каналите за търсене на работа 
също се променят. Ако това ста-
ваше най-напред чрез посредни-
ци като агенции и бюра по труда 
или чрез лични познанства, по-къс-
но настъпи времето на сайтовете 
за работа, а днес вече сме в етапа 
на онлайн наемането, което беле-
жи 12,4% ръст в сравнение с пре-
ди година-две.

Ян Цюенфу, който никога не е 
напускал родния си град, тъй ка-
то има вроден дефект на зрение-
то, се опитва да си намери рабо-
та. Без завършено основно учили-
ще, той решава да постъпи на не-
пълно работно време на строител-
на площадка близо до родното му 

автоматизацията на оборудването 
и процесите, което на свой ред за-
силва търсенето на висококвали-
фицирани работници. 

В обявените неотдавна от Ми-
нистерството на социалната сигур-
ност и Министерството на инфор-
мационните технологии „Насоки 
за развитие на кадрите в производ-
ството“, недостигът на квалифици-
рани работници в 10 ключови об-
ласти е бил повече от 19 милиона 
през 2020 г. Очакванията са през 
2025 г. той нарасне до 30 мили-
она. Анализът на данните показва 
също, че броят на автобиографии- 
те на „сини якички“, представени 
в преработващата промишленост, 
е повече от три пъти по-голям от 
този в сектора на услугите, а тру-
доемките сектори винаги са били 
основна сила за осигуряване на за-
етост за „сини якички“.

С модернизирането на китайска-
та индустрия в бъдеще работни-
ците не само трябва да могат да  
споделят промишлена информа-
ция чрез дигитални технологии, 
но и да я оценяват и обработват. В 
този смисъл продължаващото обу-
чение и подобряването на умения-
та ще бъде норма за работниците.

Повишаването на щастието и 
чувството за постижение сред ра-
ботниците, ангажирани с физиче-
ски труд, не само способства за 
постигането на социална справед-
ливост, но и помага за освобожда-
ване на потребителското търсене и 
повишаване качеството на общест-
веното развитие. За да се подобри 
заетостта сред групата на „сините 
якички“, е необходимо да се насър-
чава дигиталната трансформация 
на платформите за търсене и пред-
лагане на работа, да се използват 
новите технологии за по-добро раз-
пространение на информация, така 
че повече млади хора да са готови 
да станат така важните за разви-
тието „сини якички“.

К

Търговска сателитна компания  
реализира свръхвисокоскоростни 
междусателитни лазерни комуникации

итайската търговска сателитна компа-
ния Chang Guang Satellite Technology Co., 
Ltd. (CGSTL) успешно постигна лазер-
ни комуникации между сателити в ор-
бита със скорост 100 гигабита в секунда 
(Gbps), съобщава агенция Синхуа.

Предаването на данни е реализирано между два 
спътника „Дзилин-1“, като окончателните данни 
са изтеглени успешно на земята. Това е първият  
път, когато страната предава междусателитни изо-
бражения с висока разделителна способност с та-
кава скорост.

Компанията е изпратила повече от 100 спътни-
ка „Дзилин-1“ в орбита, за да образува търговско 
съзвездие. От 2021 г. тя е провела ключови техно-
логични проверки за лазерните комуникации меж-
ду тези спътници.

Междусателитните лазерни комуникации имат 
за цел да установят информационна взаимовръзка 
между спътниците и да подобрят скоростта на об-
мен на информация, което е от съществено значе-
ние за мащабната сателитна мрежа, обясняват от  

централата на сателитната компания.
Преди това постижение компанията е успяла да 

извърши лазерни комуникации между сателити със 
скорост 10 Gbps и лазерни комуникации между са-
телитите и наземната станция.

място, където събира отпадъците, 
след като майсторите приключат, 
и същевременно помага на роди-
телите си в селскостопанската ра-
бота по време на силния за робо-
та сезон. 

През 2018 г. родителите на Ян 
се разболяват един след друг и вло-
шаващото се финансово положе-
ние на семейството го кара да тър-
си по-добра работа. С помощта на 
сестра си той се свърза с Лиу Чао, 
водещ в платформата за видеоспо-
деляне „Куайшоу“, и в крайна смет-
ка постъпва във фабрика за фото-
волтаици на месечна заплата над 
6000 юана, повече от доходите му 
за цялата 2017 година.

Появата на аудио-визуални ка-
нали за набиране на персонал раз-
шири възможностите за търсене 
на работа, а самата информация 
за позициите стана по по-подроб-
на, по-пряка и прозрачна. В ерата 
на дигиталната икономика компа-
ниите трябва да покажат умения- 
та си за създаване на повече ра-
ботни места.

На Централната конференция по 

въпросите на икономиката за 2022 г.  
бе посочено, че Китай „ще разви-
ва активно дигиталната икономи-
ка, ще насърчава онлайн платфор-
мите да играят по-голяма роля ка-
то водещи развитието, за създава-
не на работни места и повишава-
не на конкурентоспособността в 
международен план“. „Куайпин“ 
(Kuaiping), част от платформата за 
видеосподеляне „Куайшоу“, фоку-
сирана върху онлайн рекрутира-
нето, е привлякла по 250 милиона 
души дневно през 2022 г., търсе-
щи позиции на „сини якички“, а 
над 100 000 компании са осигури-
ли обяви за работа.

Освен че разширява канали-
те за търсене на работа и улесня-
ва процеса, живите предавания в 
платформите се оказват полезни 
и за повишаване квалификацията 
на работниците. На фона на тен-
денцията към автоматизация, ци-
фровизация и въвеждане на инте-
лигентни технологии, много ки-
тайски компании в индустриално-
то производство, увеличават инвес-
тициите си в технологизацията и 

Тест за ултрависокоскоростни 
лазерни комуникации  

космос – земя между “Дзилин-1” 
и преносима наземна станция
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Шандун – една от най-богатите провинции  
на Китай и родно място на мъдреца Конфуций
Шандун (山东) е източна крайбрежна 
провинция на Китайската народна 
република. Тази провинция заема централно 
място в китайската история от началото 
на китайската цивилизация, която 
населявала долното течение на Жълтата 
река. Шандун е бил основен културен и 
религиозен център на даоизма, китайския 
будизъм и конфуцианството. Планината 
Тай е най-почитаната от даоистите. Тук 
се намира и град Цюфу – родното място на 
мъдреца Конфуций.

ровинция Шан-
дун е разположе-
на на пресечна-
та точка на древ-
ни и съвременни 
търговски пъти-

ща север – юг и изток – за-
пад и това му помага да се 
утвърди като икономиче-
ски център. След период на 
политическа нестабилност 
и икономически труднос-
ти, започнал в края на 19-и 
век, през последните десе-
тилетия Шандун преживя-
ва бърз растеж. Дом на над 
100 милиона жители, той е 
шестата по население суб-
национална единица в све-
та и втората по население 
провинция на Китай. 
Провинцията е третата по 
големина провинциална 

икономика в Китай 
с БВП от 8,3 трилиона юана 
през 2021 г., (или 1,3 трилио- 
на щатски долара) което е 
еквивалентно на БВП на 

П

Дзинан е известен и като туристически център 
със своите езера и горещи извори

Дзинан, гледан от планината Хилядата Буди

средния за страната.
Шандун е една от най-бо- 

гатите провинции на Ки-
тай, като нейното икономи-
ческо развитие се фокуси-
ра върху големи предприя-
тия с добре известни мар-
ки. Също така е на първо 
място сред провинциите в 
производството на различ-
ни продукти, включител-
но памук, пшеница и че-
сън, както и благородни ме-
тали като злато и диаман-
ти. Освен това има едно от 
най-големите находища на 
сапфир в света. 

Други важни култу-
ри са соргото и царевица-
та Тук се произвежда бром 
от подземни кладенци и 
сол от морска вода. Това 

е най-големият износител 
на селскостопански проду-
кти в Китай. Петролните 
полета също формират ва-
жен компонент от иконо-
миката на региона. 

Към провинцията се 
насочват южнокорейски и 
японски инвестиции и ту-
ризъм поради географската 
му близост до тези страни. 

В Шандун има и реди-
ца зони за икономическо и 
технологично развитие: 
 Зона за високотехно-

логично индустриално раз-
витие на Джинан (една от 
първите по рода си). 
 Високотехнологична 

индустриална зона Цин-
дао (създадена 1992 г.)
 Зона за обработка на 

Мексико. Ако беше дър-
жава, това щеше да бъде  
15-ата по големина и на-
селение икономика към 
2021 година. БВП на гла-
ва от населението е около  

Планината 
Тай е най-
почитаната  
от даоистите 
планина в 
Китай
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страницата подготви  
Галина КрУмова

износ Уейхай (създадена 
2000 г.)
 Технологичен научен 

парк Уейхай Торч (основан 
1991 г.)
 Зона за обработка на 

износ в Янтай (една от пър-
вите одобрени от Държав-
ния съвет) и др.

Производството на вино 
е вторият по големина по-
минък на Шандун, на вто-
ро място след селското сто-
панство.

Понастоящем има по-
вече от 140 винарни в ре-
гиона, разпределени глав-
но в долината на гроздето 
Нанван и магистралата Ян 
– Пън Ъайтсийнг. Регионът 
произвежда повече от 40% 
от производството на вино 
от грозде в Китай. Лозята 
от основните сортове като 
„Каберне Совиньон“, „Ка-
берне Герниш“, „Мерло“, 
„Ризлинг“ и „Шардоне“ са 
на възраст 20 години, кое-
то се счита за златната фа-
за за това грозде. 

Шандун е водещ 
 в образованието и 

научните изследвания.
Провинцията е домакин на  

153 висши учебни заведе- 
ния, нареждайки се на вто-
ро място в Източен Китай 
след Дзянсу и на четвърто 
сред всички китайски про-
винции. Към 2023 г. двата 
големи града на провинция- 
та – Дзинан и Циндао, са 
класирани сред първите 50 
града в света по резултати 
от научни изследвания спо-
ред Nature Index.

Шандун е привлекателен 
център за туризъм 

със своите известни храмо-
ве, горещи извори, светили-
ща, паркове, езера и музеи. 

Тук се намира и Храмът 
на Конфуций, гробницата на 
Конфуций и резиденцията 
на рода Кон в Цюфу, кои-
то се поддържат като на-
ционални исторически па-
метници. Те са изградени в 
комплекс от сложни храмо-
ве, паметници, павилиони 
и порти и там са разполо-
жени редица стели, датира-
щи в някои случаи от ди-
настия Хан (206 г. пр. н. е. 
до 220 г. сл. н. е.).

древният Циндао 
е най-големият град в про-
винцията. Разположен на 
брега на Жълто море, той 
е основен възлов град на 
инициативата „Един пояс, 
един път“, както и важен 

Кухнята на Шандун 
е един от отличителните 
стилове на готвене в стра-
ната. Характеризира се с из-
ползването на голямо раз-
нообразие от морски даро-
ве, особено в крайбрежните 
райони, както и с лук и сол. 

Във вътрешността на 
страната, в района на Дзи- 
нан, ястията обикновено 
включват месо и супи. До-
като крайбрежното готве-
не обикновено се състои 
от бързо пържене с раз-
бъркване или дълбоко пър- 

жене, ястията в Дзинан 
обикновено се задушават 
или готвят бавно. Друга за-
бележителна характеристи-
ка на кухнята на Шандун са 
хлябове на пара, които чес-
то се сервират вместо ориз.

Град дзинан 
е столицата на Шандун от  
времето на династия Мин,  
известен със своите 72 изво-
ра. Районът на днешен Дзи-
нан е играл важна роля в 
историята на региона от на-
чалото на цивилизацията и 
се е превърнал в основен 

национален администрати-
вен, икономически и транс-
портен център.

Дзинан е известен и като 
туристически център, къде-
то в продължение на векове 
поети, учени и служители 
са се наслаждавали на раз-
лични удоволствия — по-
строени са много нови пар-
каве и са реставрирани ста-
ри сгради. 

стопански, търговски и кул-
турен център.

Циндао е известен и ка-
то най-приятния плажен ку-
рорт в Северен Китай. В 
централната част на града 
се намира паркът Джон-
шан, който разполага с ог-
ромна площ от 69 хектара 
езера, градини и пътеки за 
разходка и голям увесели-
телен парк за деца.

Градът предлага красиви 

гледки към морето, кул-
турни реликви като църк-
ви и сгради с немска архи-
тектура, а също така той е 
и дом на много популярна-
та в марка бира „Циндао.“ 

Древният Циндао е най-големият град  
в провинцията

Циндао е основен възлов град  
на инициативата „Един пояс, един път“

Международният център по плаване в Циндао

Храмът на Конфуций 
в Цюфу

Олтар на храма на 
Гуанди в Дзинан
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Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

железопътната линия момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната среда. 
след изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в момбаса.

В Женева на заседание на  
Съвета за правата на човека 
към ооН Китай представи 
своя път за развитие 
на правата на човека и 
постиженията си. Над 120 
страни дадоха висока оценка 
и няколко държави изразиха 
възхищение от ситуацията 
в Китай по правата  
на човека.

Светът трябва да вижда истинския Синдзян

Китайският проект за високоскоростна жп линия  
в Сърбия подобрява живота на местните граждани

остроената от 
Китай висо -
коскоростна же-
лезопътна линия 
Белград – Нови 
Сад значително 

подобрява удобството при 
пътуване на гражданите и 
чуждестранните туристи. 
Участъкът е само начало-
то на цялостния проект за 
високоскоростен жп транс-
порт между Белград и Буда-
пеща, който ще бъде с дъл-
жина 350 км. Президентът 
на Сърбия наскоро заяви, 
че до края на 2024 г. цяла-
та линия на територията на 
Сърбия ще бъде пусната в 
експлоатация.

дългата около 80 км 
железопътна отсечка 
белград - Нови Сад 

превозва пътници със 
скорости до 200 км в час. 

Участъкът беше пуснат 
в експлоатация през март 
2022 г. Влакът превозва път-
ници от Белград, столица-
та на Сърбия, чак до Нови 
Сад, който е вторият по го-
лемина град, разположен в 
северната част на страната. 
Преди отварянето на учас-
тъка цялото пътуване отне-
маше час и половина. Сега 
с безпроблемните услуги на 
новия високоскоростен влак 
пътуването вече отнема са-
мо половин час.

„Доста е необичайно за 
сърбите да се наслаждават 
на пътуването с влак. Аз 
винаги съм избягвал на-
шите железници, защото 
отнемаше много време и 
обстановката не беше мно-
го приятна. Сега разлика-
та е наистина огромна. Мо-
жем да се насладим не само 
на тази железопътна линия, 
но и на много мостове по 

П

итай публикува Бялата 
книга „Законова система 
и практика на антитеро-
ризма на Китай“, коя-
то подробно представя 
действията и резултати- 

те на Китай в борбата срещу те-
роризма. Това предостави отгово-
ра на чужди страни за разбиране 
на промените в Синдзян. 

Експерти заявиха, че от съдър-
жанието на Бялата книга личи, че 

К
върховенството на закона и бор-
бата с тероризма винаги са били 
прилагани което не само увелича-
ва максимално борбата срещу те-
роризма, който застрашава живота 

и имуществото на хората, но и за-
щитава фундаментално правата на 
човека, като правото на живот и 
развитие. 

Проучванията показват, че чув- 

ството за сигурност сред китайския 
народ се е увеличило от 87.55% през 
2012 г. на 98.62% през 2021 г., запаз-
вайки високо ниво.

Тероризмът е обществен враг 
на човечеството, а Китай също е 
страна жертва. Синдзян е основно-
то бойно поле за борба с терори-
зма в Китай. От 1990 г. до края на 
2016 г. в района са настъпили хи-
ляди терористични инциденти, до-
вели до смъртта на голям брой не-
винни хора.

В момента целият свят е неспо-
коен, борбата срещу тероризма съ-
що е трудна. На фона на това уси-
лията на Китай за борба с терори-
зма в съответствие със закона са 
запазили регионалната и междуна-
родната сигурност и стабилност и 
допринасят значително за глобал-
ното управление на правата на чо-
века. Как върви защитата на пра-
вата на човека в Китай? Подкре-
пата на над 120 страни е най-до-
брото доказателство.

нея, построени от китайски 
компании. Оценяваме мно-
го всичко, което Китай пра-
ви за нашата страна“, ко-
ментира Марко Булинович, 
също пътник по линията.

Цената на билета в ед-
на посока е около 480 сръб-
ски динара, което е малко 
над 5 щатски долара. Спо-
ред официален сръбски до-
клад за фискална стабил-
ност участъците, които са 
пуснати в експлоатация на 
железопътната линия Буда-
пеща – Белград, в момента 
поемат три милиона пътни-
ци годишно, а след завърш-
ването на целия проект ще 
обслужват девет милиона 
пътници всяка година.

„Днес вземам този влак, 
за да посетя баба ми. За 
първи път се качвам на та-
зи линия и съм много до-
волна. Преди влаковете бя-
ха доста стари и износени. 
Сега всичко е много еле-
гантно и модерно. Обслуж-
ването също е страхотно“, 
коментира Лара Дакич, ед-
на от пътуващите.

помощта и сътрудничест-
вото на Китай са помогна-
ли на Сърбия да поддър-
жа стабилно икономическо 
развитие и са донесли ог-
ромни ползи за сръбския 
народ. Международното съ-
трудничество по инициати-
вата „Един пояс, един път“ 
напълно доказва, че пече-
лившото сътрудничество е 
сигурният път към успеха 

Сръбският президент 
Александър Вучич прогно-
зира, че след като сръбска-
та част от железопътната 
линия Белград – Будапеща 
бъде завършена през 2024 г., 
времето за пътуване меж-
ду сръбската столица и гра-
ничния град Суботица ще 
бъде съкратено до само 75 
минути. До 2026 г. ще бъ-
де завършена и унгарската 

част от проекта, като време-
то за пътуване между двете 
столици ще бъде намалено 
до по-малко от три часа от 
първоначалните осем.

Високоскоростната 
железопътна линия 
е водещ проект на 

сътрудничеството между 
Китай и Сърбия по 

инициативата „един пояс, 
един път“. 

Проектът е с обща дъл-
жина 341,7 километра, като 
183,1 километра са в Сър-
бия. По време на последно-
то си посещение в Пекин 
сръбският президент Алек-
сандър Вучич отбеляза, че 

при стартирането на голе-
ми инициативи, които са от 
полза за всички.

През последните години 
редица други китайски же-
лезопътни проекти бяха пус-
нати в експлоатация в чуж-
бина, като например жп ли-
ния Китай – Лаос и висо-
коскоростната железопът-
на линия Джакарта – Бан-
дунг. Железопътният сек-
тор на Китай продължава 
да укрепва международно-
то сътрудничество, поддър-
жайки принципите за ви-
сок стандарт, устойчивост и 
полза за гражданите, рабо-
тейки за успешното разви-
тие на инициативата „Един 
пояс, един път“ и предста-
вяйки пред света техноло-
гичният напредък иноваци-
ите на страната в железо-
пътния сектор.

Китай определено 
е световен лидер 
в тази технология 

и усилено развива 
своята високоскоростна 
железопътна мрежа и в 

рамките на страната. 
Общата дължина на 

действащите високоско-
ростни железопътни линии 
в Китай достигна 45 000 км 
до края на 2023 г. В рамки-
те на страната през измина-
лата година общо 3637 км 
нови жп линии са пуснати 
в експлоатация, включител-
но 2776 км високоскорост-
ни железници. През 2023 г. 
инвестициите в дълготрай-
ни активи в железопътния 
сектор на страната възли-
зат на 764,5 милиарда юана 
(около 107 милиарда щатски 
долара), отбелязвайки уве-
личение от 7,5 процента на 
годишна база.
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Хай Ян печели наградата „Хюго“ на Световната 
конференция за научна фантастика 

мам чувството, че всич-
ко това е нереално. Все-
ки ден трябва да си раз-
читам времето и пари-
те, макар, когато се при-
бера от работа вечер, да 

гледам към звездите. Миналата сед-
мица поисках почивен ден и тряб-
ва да съм отново на работа в по-
неделник. Това заяви от подиума 
на конференцията Хай Ян ден пре-
ди закриването й и преди да вземе 
последния полет към Шънджън.

За него писането е хоби, което 
винаги е отстъпвало на работата.

Лиу Цъсин му казал, че провер-
ката за сигурност с трофея на ле-
тището е бавна и тъй като Хай Ян 
се притеснявал да не изпусне по-
лета, решил да го остави в Чънду. 

В Шънджън, където забързаният  
ритъм е начин на живот, банкови-
ят чиновник си поставил за цел да 
пише по 200 – 300 думи всеки ден 
след работа. Той е свикнал да се 
консултира с голям брой литера-
тура и материали, както и да пи-
та експерти за нещата, в които не 
е сигурен. 

„Художникът на времето и 
пространството“, с неговия отли-
чителен стил на „историческа на-
учна фантастика“ на фона на кар-
тината от династията Сун „Нео-
бятни реки и планини“, предста-
влява криминално разследване в 
многоизмерна история през време 
и пространство с художник като 
главен герой. И наистина впечат-
ляваща новела.

Интересът на Хай Ян към пи-
сането започва от книжарницата в 
родния му град Сянтан в провин-
ция Хунан. След училище той често 
я посещава и стои дълго сред кни-
гите, а любимата му е „20 000 лев-
ги под водата“, смятайки че фан-
тастичните приключения на  под-
водницата „Наутилус“ са реалност. 
По това време, обсебен от фантас-
тиката, той научава къде да нами-
ра спасение от самотата. Днес Хай 
Ин е на 33 години, има свой собст-
вен дом в Шънджън, а синът му е 
на 9 месеца. Мечтае, когато синът 
му порасне, да прочете книгата му 
на своя син.

„Аз съм интроверт и нямах мно-
го приятели като дете, затова роди-
телите ми ме оставяха в книжар-
ницата, за да се справя някак със 
самотата си, но за мен това беше 
много приятно. Те работеха по цял 
ден и трябваше да убивам времето 
си сам. Прекарвах дълги часове в 
книжарницата, не разчитах на со-
циалните мрежи, за да се утеша-
вам. Приятелите не се нуждаят от 
прекалено много, но всяко откро-
вено общуване е достатъчно. На-
истина опознах научната фантас-
тика и я харесвах през 2001 г., ко-
гато бях в прогимназията.

С изключение на закуски, хар-
чех всичките си пари за научно- 
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фантастични книги и списания“, 
обяснява Хай Ян и добавя, че ро-
дителите – хора без образование – 
никога не са го ограничавали как-
во да чете: „Сега някои родители 
са по-взискателни към четенето на 
децата си, интересуват се от това, 
което ще им помогне да изкарат 
по-високи оценки в училище и кое 
може да им е полезно в бъдеще“.

Когато Хай Ян е в гимназията, 
започва да се снима филмът „Про-
блемът с трите тела“ по книгата на 
Лиу Цъсин и излиза на екран мал-
ко преди кандидатстудентския му 
изпит. Но дори в тази напрегната 
за всеки младеж, желаещ да про-
дължи образованието си в универ-
ситет, ситуация, Хай Ян не прес-
тава да чете научна фантастика, а 

са 600 юана на месец. Хонорарът, 
който получава за разказа си, е над 
800 юана и с тях той води приятел-
ката си на ресторант, където изхар-
чили 80 – 90 юана. 

Тогава младият мъж си прави 
сметката, че ако успее да публи-
кува по един разказ на месец, то-
ва ще подобри значително живо-
та му, но бързо разбира, че неща-
та далеч не са толкова лесни. След 
„Невероятният Канас“ не успява да 
публикува дълго време.

Според Хай Ян много фенове на 
научната фантастика първоначал-
но харесват творби, които са осо-
бено новаторски и могат да бъдат 
много обсебени от „обстановката“. 
Всъщност на всеки автор не липс-
ват идеи или настройка, но как те 
се представят е много важно. 

„Най-големият ефект от първа-
та ми публикация беше, че редак-
торът ме научи да приоритизирам 
историята. Тя е най-важното, неза-
висимо дали става дума за научна 
фантастика или не, трябва да има 
интересна история“, обяснява мла-
дият писател.

„Доста съм дисциплиниран. 
Хобито е хоби, но работата е рабо-
та. Един принцип, който си нало-
жих, е, че тези две неща не трябва 
да си влияят. Спечелването на на-
градата беше чиста случайност, до-
като работата е истинското ми съ-
ществуване“, продължава Хай Ян. 
„Преди пишех два или три кратки 
разказа годишно, а сега с насърче-
нието, което ми даде тази награда, 
мисля, че подобрих ефективността 
си в свободното време. Възможно 
е да пиша три или четири кратки 
разказа годишно, но енергията ми 
е ограничена и е трудно да се по-
стигне голям пробив“, добавя той.

„Наскоро се видяхме с мой 
състудент, който четеше науч-
на фантастика с мен. Каза ми, че 
не е очаквал да продължа толко-
ва години. Някои клиенти също 
са много изненадани, когато пред 
тях застане мениджър, който то-
ку-що е спечелил награда в съв-
сем различна област. Всъщност по-
лучих награда за хобито си, кое-
то не е кой знае колко достойно 
за хвалене“, завършва младият  
писател.

Преди десет години Хай Ян (псевдоним) работил като банков касиер 
в продължение на две години и бил напът да бъде повишен, но 
казал на управителя на клона си, че не се чувства уверен, тъй като – 
по думите му – не бил добър в общуването и не можел да пие. 
На 21 октомври младият мъж, който въпреки колебанията си все 
пак става мениджър, участва в Световната конференция за научна 
фантастика в Чънду и печели наградата „Хюго“ за най-добра кратка 
новела за творбата си „Художникът на времето и пространството“. 
Така той става третият китайски писател, получил това най-
престижно отличие след Лиу Цъсин и Хао Дзинфан.

литература

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

железопътната линия момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната среда. 
след изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в момбаса.

Китайският автор Хай Ян (в средата) бе удостоен с наградата  
за най-добра новела на наградите „Хюго“ за 2023 г. по време на 81-вата 
Световна конвенция за научна фантастика в Чънду, 21 октомври 2023 г.

Тибетският драматург Нийма 
Дундруп превежда „Хамлет“  
и други шекспирови постановки 

ибетска версия на „Хам-
лет“ беше представена 
миналата година в ки-
тайската столица Пекин. 
Това е кулминацията на 
работата на тибетския 

драматург Нийма Дундруп, кой-
то превежда творчеството на кла-
сическия английски поет заедно 
със своята съпруга. „Има хиля-
ди Хамлети в очите на хиляди 
хора. В моите очи в тази поста-
новка са заложени истини, кои-
то принадлежат на цялото чове-
чество. Следователно си заслужа-
ва да бъде преведен на тибетски“, 
коментира той.

Дундруп е роден в тибетско се-
ло близо го областния град Ши-
гадзе. Устното народно творчест-
во като истории и приказки, по-
влияват на по-късната творческа 
работа на драматурга. „През зи-
мата ставаше доста студено, но 
цялото семейство се стопляше, 
като се събираше около печка-
та, слушайки разказите на майка 
ми“, спомня си Нийма Дундруп.

През 2001 г. той получава на-
ционална награда за работата си 
в преводите на произведения на 
Шекспир. От тогава творецът уси-
лено работи за развитието на пре-
вода и постановките на Шекспир 

на тибетски език. Той казва, че 
творбите на Шекспир са пълни с 
реторични средства като метафо-
ри, подобни на старата тибетска 
литература.

Т

родителите му не му правят забе-
лежки. 

И именно в такава свободна сре-
да за израстване той прави своите 
избори. Специалността в универси-
тета и работата след дипломиране-
то му са негово собствено желание.

Като първокурсник, най-важно-
то за Хай Ян е да учи сериозно. 
„Когато постъпих в университета, 
всичко беше изпълнено с енергия 

и очаквания, участвах в различни 
клубове. През втората година оба-
че реших да се опитам да пиша, но 
имах много разочарования“, спом-
ня си той.

„За разлика от сега, когато за по-
читателите на научната фантастика 
има много събития и възможнос-
ти за срещи, когато аз бях студент, 
нямаше такива клубове по интере-
си. Пишехме някакви неща, сами 
си ги четяхме и това беше всич-
ко. Рядко споделяхме с други хора, 
понякога го правихме онлайн, но 
не се срещахме лице в лице“, каз-
ва младият писател.

Първият му разказ „Невероятни-
ят Канас“ е публикуван през 2011 г.  
и остави дълбоко впечатление. По 
това време разходите на Хай Ян 
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здраве

Ерик СОЛХайМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ООН 
за околната среда

итайски учени са 
разработили ми-
ниатюрна безжич-
на сонда, която е 
способна да про-
следява динамич-

но нивата на кислород в 
дълбоките мозъчни слое-
ве, предоставяйки обеща-
ващи възможности за на-
блюдение на мозъчни за-
болявания.

Имплантируемата сонда 
с диаметър около 300 ми-
крона се състои от диод, из-
лъчващ светлина и фотоде-
тектор, и е покрита с фос-
форесциращ филм, силно 
чувствителен към кисло-
род, според публикация по 
въпроса в списание Nature 
Photonics.

Сондата работи чрез из-
лъчване на фосфоресценция 
и измерва нивата на кисло-
род според яркостта на свет-
лината чрез ключов инди-
катор, отразяващ нивата на 
кислород в мозъка, комен-
тира проф. Чън Син от уни-
верситета „Цинхуа“ и един 
от създателите на сондата. 
„Когато се случи хипоксия 

К чени от Инсти-
тута по селско-
стопанска гено- 
мика в град Шън- 
джън (част от 
Китайската ака-

демия за селскостопан-
ските науки) са осъщест-
вили пробив в биосинте-
зата на противораковото 
лекарство паклитаксел 
(paclitaxel), проправяйки 
пътя за устойчивото му 
биопроизводство.

Проучването, ръково-
дено от Ян Дзиенбин, бе 
публикувано в последния 
брой на академичното 
списание Science.

Паклитаксел е есте- 
ствен противотуморен 
продукт с изключително 
сложна и уникална моле-
кулярна структура и се из-
ползва широко в клинич-
ното лечение на различ-
ни видове рак, сред кои-
то на гърдата, яйчниците, 
белия дроб и други. Това е 
най-продаваното противо-
раково лекарство на рас-
тителна основа в света и 
едно от малкото на рас-
тителна основа, способни 
да контролират растежа 
на раковите клетки, каз-
ва в интервю за агенция 
„Синхуа“ ръководителят 
на проекта Ян Дзиенбин.

В природата паклитак-
сел може да се извлече са-
мо от редки и застрашени 

голосеменни растения от 
род Taxus. Те растат мно-
го бавно, обикновено от-
нема десетилетия или до-
ри стотици години, да се 
превърнат в голямо дърво. 
В допълнение, нивата на 
паклитаксел веществата 
в растенията Taxus са из-
ключително ниски. Всич-
ки тези фактори създават 
големи трудности, обяс-
нява той.

„Нашето откритие е 
голям пробив в разби-
рането ни за биосинте-
зата на сложни природ-
ни продукти и ще даде 
възможност да произвеж-
даме и други ценни при-
родни продукти, както и 
да разработваме нови и 
важни лекарства“, казва 
Йенс Нилсен, професор 
в Технически универси-
тет „Чалмерс“ в Швеция.

„Този екологичен и 
устойчив метод за про-
изводство на паклитак-
сел, открит от изследова-
телския екип, не изисква 
консумацията на природ-
ни ресурси на Taxus. Раз-
работването на зелена и 
щадяща околната среда 
стратегия за биосинтеза 
на паклитаксел е от голя-
мо значение за лечението 
на ракови заболявания в 
Китай“, смята Дън Дзъ-
син от Китайската акаде-
мия на науките.

У

Пробив в 
биосинтезата на 
противораковото 
лекарство 
паклитаксел

Учени разработиха сонда 
за проследяване нивата  
на кислород в мозъка

в мозъчната тъкан, сонда-
та ще излъчва силна свет-
лина“, добавя той, отбеляз-
вайки, че времето за реак-
ция е по-малко от секунда.

Безжичната сонда е по-
твърдена като ефективна 
след непрекъснат монито-
ринг на парциалното наля-
гане на кислорода в дъл-
бокия мозък на свободно 
движещи се гризачи, като 

мишки. Тя е била способна 
да улови състояние на цере-
брална хипоксия в различ-
ни сценарии, включително 
остра исхемия.

Очаква се откритието 
да послужи като обещаващ 
здравен инструмент при па-
циенти с епилепсия, мозъч-
ни тумори, инсулт и вътре-
черепни травми в бъдеще, 
казва Чън Син.

остеоартритът е едно от заболяванията, за които се смята, че 
са неизбежна част от остаряването. Според данни на Световната 
здравна организация той засяга най-често коленните стави при 
хората над 70 години. 

татистиките со-
чат, че жените 
след 65-годишна 
възраст са по-по-
датливи на забо-
ляването, което  

при тях протича в много 
по-тежка форма в сравне-
ние с мъжете.

Какво казва  
съвременната  

медицина?
Остеоартритът, извес-

тен още като остеоартроза, 
артроза или дегенеративна 
ставна болест, е най-често 
срещаният вид артрит. Той 
представлява дегенеративи-
но заболяване, което се дъл-
жи на биохимично разпада-
не на ставния хрущял.

Причините за остеоарт-
рита не са напълно ясни 
на съвременната медици-
на. Фактори, които могат 
да окажат влияние, са ос-
таряването, генетичното на-
следство, промени в хормо-
налния баланс, затлъстява-
нето, травмите, някои видо-
ве спорт и професии, които 
натоварват ставите.

Съвременната медици- 
на все още не е открила на-
чин за лечението на забо- 

С

Няколко съвета на китайската 
медицина при артрит

медицина причислява остео-
артрита към заболяванията 
с локализирана болка, при-
чинена от болестотворен вя-
тър, студ, влага, горещина, 
възпаления, застой и други 
фактори, които водят до нат-
рупването на патогенна Ци 
в меридианите, което влияе  
на безпрепятствения поток  
на жизнената енергия и 
кръвта. Това от своя страна 
води до болка в крайниците, 

мускулите, костите, ставите 
и други симптоми като по-
дуване, деформиране, затруд-
нено движение и т. н.

Ли Джондзъ, лекар от ди-
настия Мин, твърди, че при 
лечението на остеоартрита 
първо трябва да се отстранят 
болестотворните фактори, 
след което пациентът тряб-
ва сам да положи усилия за 
пълното възстановяване. 

За лечението на заболя- 

ляването. Това, което може 
да направи тя, е единствено 
да облекчи в известна сте-
пен болките на пациентите. 
Но традиционната китайска 
медицина, изглежда, пред-
лага по-ефикасни начини в 
борбата с болестта.

Как подхожда 
традиционната китайска 

медицина?
Традиционната китайска 

ването китайска медицина 
прилага комбинация от бил-
колечение, акупунктура, ма-
саж, физиотерапия, лечебни 
вани и цигун упражнения. 

Изборът на билките е ин-
дивидуален за всеки пациент. 
Той зависи от състоянието 
му, степента на развитие на 
болестта и други фактори.

За лечебните вани се из-
ползват билки, като булхал-
ковиден плаун, китайски так-
силус, корен от клематис, 
шафранка, съчуански пи-
пер, листа от пелин.

Акупунктурата и маса-
жът помагат за възстановя-
ването на енергийния поток 
в меридианите, подобряват 
кръвообращението и под-
вижността на ставите.

При физиотерапията се 
използват различни методи, 
които имат за цел да затоп-
лят болното място, да подо-
брят притока на кръв до не-
го, да контролират възпале-
нието и да облекчат болката.

Цигун упражненията 
трябва да са подбрани от спе-
циалист, като първата им за-
дача е да заздравят муску-
лите, след което постепен-
но да възстановят подвиж-
ността на ставите.
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облечен във водолазен костюм, 
У Чуанлян и колегата му влизат 
внимателно в морето край 
остров Хайнан. Стигайки, до 
точката за гмуркане, двамата се 
потапят в дълбините. По това 
време водата е толкова тиха 
и спокойна, че двамата мъже 
могат да чуят собственото 
си дишане. Задачата им обаче 
не е да се любуват на красивия 
подводен свят, а да фиксират 
коралов разсад върху местния риф. 
радио Китай за чужбина разказва 
в репортаж за дейността 
на У Чуанлян и колегите му за 
отглеждането на коралови 
фиданки и засаждането им за 
създаването на коралови рифове в 
морето край остров Хайнан.

Садене на корали в рифовете край остров 
Хайнан в Южнокитайско море

У
Чуанлян е на 32 години и 
работи в Института за еко-
логия на кораловия риф в 
Саня, но дългогодишната 
работа в морето е напра-
вила кожата му груба и 

той изглежда по-стар за възраст- 
та си. У е родом от главния град на 
островната провинция Хайкоу. Ка-
то децата, израснали край морето, 
той го познава добре, но дълбокото 
му „обвързване“ с кораловите ри-
фове започва случайно. След като 
завършва университета със специ-
алност „Аквакултури“, У Чуанлян 
си намира работа в Саня, в Нацио-
налния природен резерват за кора-
ловите рифове. Така морето се пре-
връща за него и в професионална 
съдба. Като студент У Чуанлян зна-
ел малко за коралите, но постъп-
вайки на работа в резервата, той 
разширява познанията си за това 
уникално безгръбначно.

Курортът Саня притежава ес-
тествено географско предимство 
за проучване на коралови рифове. 
„В рамките на провинция Хайнан 
Саня е изключително подходящо 
място за изследване на коралите“, 
казва У Чуанлян, добавяйки, че е 
истински пристрастен към научно-
изследователската работа, и още от 
самото си постъпване в резервата 
е убеден, че иска да се занимава с 
корали през целия си живот. На-
влизайки в професията, У Чуан-
лян открива, че Хайнан не разпо-
лага с достатъчно добър изследо-
вателски капацитет за коралови-
те рифове, бюджетите за подобни 
проекти също са недостатъчни, но 
най-важното – младите учени ня-
мат платформа за представяне на 
своите умения и способности. 

„Тогава си помислих, защо да не 
основа институт или платформа, за 
да могат повече млади специали-
сти да се занимават с научната ра-
бота спокойно“, казва той. Чрез та-
зи платформа той искал да предос-
тавя повече подкрепа за младите 
специалисти и да се създаде науч-
ноизследователската база за кора-
ловите рифове в Саня. През 2017 г.,  
по неговата инициатива е създаден 
Институтът за проучване на еколо-
гията на кораловите рифове в Са-
ня, който се занимава основно с 
отглеждане и разсаждане на кора-
ли, опазване, мониторинг и проуч-
ване на морската екосреда в райо-
на на рифовете.

В началото семейството му не 
го подкрепя. „Родителите ми не ис-
каха да работя в резервата“, спом-
ня си той. „Притеснявах се, че ще 
работи под много голямо напреже-
ние“, признава и баща му У Шу-
шан. Според него работата в резер-
вата е много добра, а институтът 
бил с несигурно бъдеще. „Родите-
лите ми се страхуваха да не загу-
бя работата си някой ден“, казва 
У Чуанлян.

За повечето хора е трудно да 
разберат, когато някой отказва ста-
билна работа, но според У Чуан-
лян справянето с проблемите ми 
носи радост“. И добавя, че незави-
симо от това дали родителите му 
го разбират, за него е важно собст-
веното му мнение и се надява по-
степенно да получи разбиране и от 
близките си.

 „Голяма част от нашата рабо-
та е в морето. Всеки път, когато 
се връщаме на брега, сме по-заго-
рели и носим неговата миризма“, 
споделя младият мъж и казва, че 
работата му не е никак лесна. Тя 
обаче му носи радост и му пома-
га да реализира мечтата си. Всеки 
пореден пробив в научноизследо-
вателската дейност си заслужава 
цялото време и усилия, смята той.

Кораловите рифове биват нари-
чани също „морската тропическа 
гора“. Тяхната площ е само две хи-
лядна от морското дъно, но те пре-
доставят местообитание на близо 
30% от морските животни, което 
ги прави една от най-разнообраз-
ните екосистеми на Земята. Юж-
нокитайско море притежава 2,57% 
от световните коралови рифове и 
се нарежда на осмо място в света.

У Чуанлян. „Залесяването“, незави-
симо на сушата или в морето има 
важно значение за регулиране на 
климатичните изменения и запаз-
ване баланса и устойчивостта на 
различните биосистеми, но това в 
морето е по-трудно.

Всяко начало винаги е трудно. 
Разчитайки на своята борбеност, 
след петгодишни усилия, екипът на 
института се увеличава до сегашни-
те 14 души. През това време мла-
дите специалисти са постигнали и 
добри резултати. Те са възстанови-
ли повече от 50 хектара коралови 
рифове, спечелили са 10 техниче-
ски патента и стартирали програ-
ма за съвместна подготовка на спе-
циалисти с няколко университета.

Според У Чуанлян екосистема-
та на кораловите рифове е изклю-
чително важна за защита на мор-
ското биологическо разнообразие. 
Ако бъде нарушена, това означава, 
че много морски животни ще за-
губят дома си. Освен това рибар-
ски и туристически ресурси също 
разчитат на екосистемата на кора-
ловите рифове.

През последните няколко де-
сетилетия поради климатичните 
промени и човешкия фактор ко-
раловите рифове намаляват в це-
лия свят. А естественото им въз-
становяване е дълго, трудно и мо-
же да трае няколкостотин години. 
Затова е нужно да се развива из-
куственото разсаждане и възстано-
вяване на корали.

Този процес е подобен на залеся-
ването на сушата. Първо трябва да 
се отгледа разсад и когато малките 
корали израснат достатъчно, се за-
саждат на морското дъно, обяснява 

Всеки успешно завършен проект  
е неразделен от усилията на еки-
па и подкрепата на всички вклю-
чени страни. У Чуанлян казва, че 
причината да продължава рабо-
тата си и до момента е именно 
подкрепата на резервата и коле-
гите му. През юни миналата го-
дина У Чуанлян се ожени. Съпру-
гата му е от Североизточен Ки-
тай и работи в района, където е и 
той, но заради многото си задъл-
жения двамата прекарват малко 
време заедно. 

В поредния слънчев ден У Чуан-
лян се отправя отново към море-
то. Облечен във водолазен костюм, 
нарамил над 20 кг оборудване, той 
бързо изчезва във водата, където 
отгледаните от него „фиданки“ ще 
продължат да растат и да създават 
очарованието на кораловия риф.
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Дългоочакваният телевизионен сериал, който беше пуснат 
на мандарин и на шанхайски диалект в края на декември, 
предизвика дискусии сред китайците, онлайн зрителите и 
експертите относно запазването и наследяването на все по-
рядко използвания шанхайски диалект. Телевизионният сериал 
„Цъфти Шанхай“, адаптиран по наградения роман „Фан Хуа“ на 
писателя Дзин Ючън, връща зрителите в Шанхай през 90-те 
години на миналия век, когато всички очакват с нетърпение 
възможностите на новия век.

южетът проследява въз-
хода на главния герой А 
Бао, изигран от актьора 
Ху Гъ, амбициозен млад 
мъж, който се възползва 
от ранния фондов пазар, 

за да стане милионер.
Именно версията на шанхайски 

диалект обаче приковава много он-
лайн зрители към сериала, проду-
циран от легендарния хонконгски 
режисьор Уон Кар-уай, също ро-
ден в Шанхай. Някои от зрители-
те споделят кратки видеоклипове 
от сериала, за да помогнат на дру-
ги да научат шанхайския диалект, 
който в голяма степен е заменен 
с мандарин в училищата и на ра-
ботните места.

Чън Джонмин, професор от Ка-
тедрата по китайски език и литера-
тура в университета „Фудан“, спо-
деля, че повечето хора, които по-
знава, се интересуват от диалект-
ната версия на „Цъфти Шанхай“, 
независимо дали са от града или 
не. „Те са любопитни да видят как 

С

Популярна телевизионна драма акцентира  
върху опазването на шанхайския диалект

диалектът може да предаде уни-
калния чар на културата на града“, 
казва Чън и добавя, че последната 
телевизионна драма на шанхайски 
диалект е била вероятно през 90-те  
години на миналия век.

Някои експерти смятат, че по-
редицата може да допринесе много  

белгийския музикант Тобиас Гао 
Юе, споделят езиковите си умения 
в социалните мрежи. Той, който 
разбира добре шанхайския диалект, 
е спечелил хиляди последователи, 
което показва, че все повече хора 
се интересуват от изучаването на 
диалекта.

Барнаби Надлър, който е от 
САЩ и живее в Шанхай повече 
от десет години, споделя, че след 
преместването си в града е посе-
щавал специални курсове по шан-
хайски диалект, защото е смятал, 
че някои изрази са „много инте-
ресни“ и могат да му помогнат да 
се „интегрира по-добре“ в местна-
та общност. Въпреки това в наши 
дни почти не се чува да се гово-
ри на този диалект на обществени 
места, допълва той.

Последните данни на статисти-
ческото бюро на Шанхай показват, 
че през 2022 г. в общината живе-
ят близо 24,76 милиона постоянни 
жители, като повече от 10 милио- 
на от тях са дошли от други части 
на страната. 

През последните години общин-
ските власти полагат усилия за за-
пазването на местния диалект. По 
някои автобусни линии и новата 
линия на метрото е добавено из-
писване на шанхайски диалект, а 
детските стихчета на диалект все 
още са част от учебната програма 
в повечето местни детски градини.

апоследък пред-
варителните по-
ръчки на моне-
тите, които го-
лемите китайски 
банки подготвят 

да емитират за Годината 
на Дракона, се увеличават 
драстично. Много потреби-
тели на интернет споделят, 
че възпоменателните еми-
сии за Годината на Дракона 
са „твърде трудни за граб-
ване“. Не само това, но и 
всички специални проду-
кти с драконови мотиви по-
лучават огромно внимание 
от китайските потребители.

Китайците наричат себе 
си „наследниците на драко-
на“, което показва тяхно-
то специално отношение 
към това митично създа-
ние. Много лесно можем да 
разберем и защо в страна-
та толкова лесно се стиму-
лира бум на потребление-
то, свързано по всякакъв на-
чин със символа на драко-
на. Безброй продукти - от 
специални емисии монети, 
през дрехи, произведения 
на изкуството, та дори хра-
ни и напитки с драконови 
мотиви доминират пазари-
те и стимулират растежа на 

Продажбите на продукти с драконови  
мотиви процъфтяват на платформите  
за електронна търговия

които специално са произ-
ведени за стимулиране на 
пазара през идващата годи-
на, инкорпорирайки драко-
нови символи.

Освен това може да за-
бележим, че много потре-
бителски марки също се 
възползват от пазарните 
възможности и са вклю-
чили различни драконови 
елементи в опаковките на 
своите продукти.

Притежаването на об-
лекло или аксесоари, инкор-
пориращи драконови еле-
менти, вече се е превърнало 
в новата мода за китайска-
та Нова година през 2024 г.

потреблението.
Според последните дан- 

ни, публикувани от „Тао-
бао“, най-голямата платфор-
ма за електронна търговия 
в Китай, обемът на търсе-
не на продукти, свързани с 
Годината на Дракона, се е 
увеличил 640 пъти на го-
дишна база през изминала-
та седмица. Сред тях в но-
ва тенденция се превърна-
ха яркожълти къси панта-
лони с бродиран дракон, ка-
то кумулативните продаж-
би на някои търговци над-
хвърлят един милион юана.

Драконът е един от сим-
волите на китайската на-
ция. Годината на Дракона 
и всичко, свързано с нея, се 
е превърнал в неразделна 
част от китайската култура. 
Последните статистически 
данни показват, че продаж-
бите на новогодишно облек-
ло за Годината на Дракона 
са се увеличили рязко през 
последните дни. През из-
миналата седмица продаж-
бите са се увеличили с по-
вече от 60% в сравнение с 
предходната седмица. Суит-
шърти и дрехи с инкорпори-
рани новогодишни поздрав-
ления с драконови мотиви 

са най-популярните катего-
рии стоки в момента.

В същото време в област- 

та на златните бижута съ-
що виждаме изключител-
но много нови продукти, 

за унаследяването на шанхайския 
диалект, тъй като жителите на 
Шанхай са единодушни, че диа-
лектът трябва да бъде защитен.

Сун Хуейдзюен е на 65 г. Тя спо-
деля, че внукът й е говорел шанхай-
ски диалект доста добре, преди да 
постъпи в училище. Той все още е 
можел да говори на диалекта в дет-
ската градина, въпреки че не е бил 
преподаван в градината. „След като 

постъпи в началното училище, той 
загуби увереност в произношението 
си и започна да отговаря на манда-
рин, когато го питахме нещо на диа- 
лект вкъщи“, спомня си Сун.

Шанхайският диалект е придо-
бил популярност сред чужденците, 
живеещи в града. Мнозина, като 
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Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Китайската най-
високопоставена 
състезателка Джън 
Цинуън записа  
финал на сингъл на 
големия шлем Aus-
tralian Open за жени 
срещу защитаващата 
титлата си арина 
Сабаленка от Беларус, 
съобщи агенция Синхуа 
от Мелбърн, където 
се провежда този 
престижен тенис 
турнир. 

а да достигне до 
големия успех, ня-
колко поредни ма-
ча Джън трябва-
ше да спечели, ка-
то накрая победи 

украинката Ястремска с два 
на нула сета. 

Успехът на Джън е забе-
лежителен, защото през по-
следните десетина години 
китайски играчи в Големия 
шлем на сингъл не успява-
ха да постигнат успехи ка-
то Джън Цинуън. Нейният  
идол Ли На е единствена-
та китайска състезателка, 
печелила титла от Големия 
шлем на сингъл, след ка-
то триумфира на турнира 
„Ролан Гарос“ през 2011 г., 
преди да вдигне трофея на 

арането на ски 
в ски курорта 
Ябули и другите 
зимни курорти в 
Китай, организи-
рано специално 

за чуждестранни предста-
вители в Пекин, беше сил-
но очаквано от дипломати-
те, съобщават китайски ме-
дии. Курортът беше дома-
кин на 3-тите зимни азиат-
ски игри и 24-тите светов-
ни зимни университетски 
игри. През 2025 г. в курор-
та ще се проведат и снеж-
ните събития за 9-ите зим-
ни азиатски игри.

„Наистина ми е инте-
ресно да видя как изглеж-
да зимният туризъм в Се-
вероизточен Китай с мест-
ните туристи, особено кол-
ко популярни са станали ка-
рането на ски и други зим-
ни спортове сред китайци-
те“, казва Ребека Нийдъм, 
политически съветник в по-
солството на Нова Зеландия 
в Китай, след като посети 
езерото Дзинпо (Огледално-
то езеро) и Снежния град 
в североизточния китайски 
град Мудандзян, провинция 

З

К

Джън Цинуън се класира за финала 
в Големия шлем на Australian Open

Дипломати от Пекин карат ски  
в Ябули, Мудандзян и Харбин

Най-добрата в момента китайска тенисистка Джън Цинуън ликува след една от поредните 
победи в Мелбърн, които я изведоха до финала на Australian Open

Australian Open точно пре-
ди десетилетие. 

„Чувствам се невероятно. 
Супер развълнувана съм от 
това страхотно представяне. 
Трудно ми е да обясня емо-
циите си в момента“, спо-
дели Джън след първия си 
успешен полуфинал на тур-
нир от Големия шлем, кой-
то й откри пътя към фина-
ла в Мелбърн. 

21-годишната Джън Ци-
нуън беше смятана за фаво-
рит в мача срещу Ястрем-
ска, която е номер 93 в ран-
кинга на най-добрите же-
ни в световния тенис. За-
щото преди да стигне до 
полуфинала с Ястремска, 
тя победи миналогодиш-
ната шампионка на Уим-
бълдън Маркета Вондроусо-
ва от Чехия и двукратната 

бивша победителка в тур-
нира в Мелбърн Виктория 
Азаренка. 

Със успешната си игра в 
Мелбърн и достигането до 
финала на Australian Open 
Джън Цинуън, която преди 
турнира в Австралия беше 
на 15-а място в ранкинга на 
жените в световния тенис, 
влезе в десетката на най-до-
брите в света тенисистки.

Хъйлундзян. „Ските и дру-
гите зимни спортове вече са 
много по-популярни отпре-
ди в Китай. Хората в Но-
ва Зеландия карат ски през 
юли и ние наистина сме за-
интересовани да популяри-
зираме Нова Зеландия сред 
китайските туристи за зи-
мен туризъм и ски у нас“, 
отбелязва Нийдъм.

Тази зима се оказа важен 
сезон за Харбин, тъй като 
интересът към зимните 
спортове видимо нараства. 

Дестинациите към този ек-
зотичен северен китайски 
град, известен със зимни-
те си впечатляващи спорт-
ни атракции, също се уве-
личиха. 

По време на триднев-
ните новогодишни праз-
ници градът бе посетен от 
над три милиона туристи 
и практикуващи фенове на 
зимните спортове. 

Общите приходи на гра-
да от този наплив на по-
сетители достигнаха 832 

милиона долара, отбеляз-
ват медиите.

Мудандзян беше първа-
та дестинация в петдневно-
то пътуване за дипломати-
ческата група, състояща се 
от десетки висши диплома-
ти и служители, работещи 
в чуждестранни посолства 
и консулства в Китай. 

Сред тях бяха представи-
тели на Австрия, Швейца-
рия, Ливан, Словакия, Сло-
вения, Сингапур, Полша, 
Монголия, Северна Корея, 
Австралия, Нова Зеландия, 
Япония, Канада, Казахстан, 
Финландия, Пакистан и 
САЩ. Те бяха поканени 
в провинция Хъйлундзян, 
след като „леденият град“ 
Харбин се превърна в го-
реща зимна атракция, при-
вличаща тълпи туристи, го-
ляма част от които практи-
куват зимни спортове, за да 
се насладят на забавления-
та на лед и сняг.

Пътуването на групата 
чужденци ги отведе в Ябу-
ли, след това в Мудандзян, 
Шанджън и Харбин. 
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Завърши 40-ата антарктическа експедиция
Китайски изследователи завършиха научните си 
програми по време на 40-ата антарктическа експедиция 
и изследователския ледоразбивач „сюлон 2“ за последно 
измери температурата и солеността в морето на Амундсен, 
Антарктика.

Снимка Синхуа

калейдоСкоп

Снимка Синхуа

Пекин отбеляза бум на 
културните събития през 2023 г.

П
екин преживя 
силно възстано-
вяване на кул-
турните събития 
през 2023 г., ре-
гистрирайки ре- 

корден брой изложби и 
представления, съобщи Хо 
Дзидзин, заместник-ръково-
дител на общинския отдел 
за публичност в столица-
та. През 2023 г. в Пекин са 
изнесени повече от 49 000 
представления, генерирай-
ки продажби на билети за 
над 2,3 милиарда юана (око-
ло 323,41 милиона щатски 
долара). Това е своеобразен 
нов рекорд. Отчетено е и уд-
вояване на броя на предста-
вленията в сравнение с ни-
вото преди началото на пан-
демията от Ковид-19.

„Пекин направи голяма 
крачка напред в развитие-
то си в център за сценич-
ни изкуства“, допълни Хо.

През миналата година 

Пекин се стремеше да се 
превърне в „град на музеи-
те“. В столицата са регис-
трирани нови 11 музея и 27 
музейни институции. Про-
ведени са повече от 700 из-
ложби, които са привле-
кли рекордно голям брой 

посещения - 87 милиона.
От януари до ноември 

2023 г. културните сектори 
в Пекин са постигнали общ 
приход от над 1,8 трилиона 
юана, което е забележите-
лен годишен ръст от 14 про-
цента, добави Хо.

Снимка Синхуа

Празнични фенери в Шанхай 
множество цветни рибни фенери осветиха градината Ю’юан (Yuyuan) в Шанхай, създавайки 
хипнотизиращ спектакъл. Фенерите бяха подредени така, че да наподобяват грациозен, 
танцуващ дракон, който си проправя път между стрехите и арките на улицата.

И
ндонезийското 
правителство 
има за цел да 
привлече от 1 
до 1,5 милио- 
на китайски ту- 

ристи през настоящата 
2024 г., съобщават мест-
ни медии. „Миналата го-
дина над 65% от китайски-
те туристи бяха млади хо-
ра . Престоят им бе средно 
между 5 до 7 дни и пред-
почитаха пътувания сред 
дивата природа и културен 
туризъм“, споделя Вишну 
Синдхутрисно, маркетинг 
директор в Министерство-
то на туризма и креатив-
ната икономика.

Той казва, че в опит да 
постигне целта за 2024 г. 
правителството е приори-
тизирало насърчаването на 
програми в Китай, които 
са свързани със селски ту-
ризъм, отсядане в семейни 

хотели и няколко дестина-
ции, управлявани от сел-
ски общности.

„Например имаме про-
изводство на шоколад и 
къпане на биволи. Иска-
ме да поканим китайски-
те туристи да се насладят 
на тези дейности“, казва 
Синдхутрисно, добавяй-
ки, че насърчаването на 
туризма пред китайското 
правителство ще бъде за-
силено.

В момента има 13 авио-
компании, които оперират 
директни полети от Китай 
до Индонезия и обратно.

Индонезийското прави-
телство се ангажира да ра-
боти с няколко големи иг-
рача в туристическата ин-
дустрия в Китай, за да за-
сили интереса и потока от 
туристи към страната и да 
подобри свързаността на 
въздушния транспорт.

Драконът в китайската култура
музеят в Шандун, заедно с Института за културни 
реликви и археология на провинция ляонин и музея на 
сиан организираха изложба на осем различни културни 
реликви с формата или изображението на дракон от 
различни периоди

Снимка СинхуаСелският 
туризъм 
предлага все 
по-атрактивни 
форми
В село Дзуейся 
в окръг Анюен, 
провинция 
Дзянси, за 
туристите бе 
организиран 
къмпинг с 
каравани, 
разположен в 
красива местност 
край река и с 
много пешеходни 
пътеки.

Индонезийското 
правителство иска да 
привлече 1 – 1,5 млн.  
китайски туристи


